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VERKSAMHETSBERÄTTELSE FÖR 2023. 
 
Sällskapet för Naturskydd i Kristinehamn har avslutat sitt 89:e verksamhetsår,  
det 36:e som krets av Naturskyddsföreningen, och lämnar följande verksamhetsberättelse 
för år 2023.  
 
Styrelsen har haft följande sammansättning:  
Ordförande Christina Brunsell  Ledamot  Maria Jepsen 
Kassör Bengt Brunsell  Ledamot Torbjörn Mossberg 
Sekreterare Lena Hammarlund  Ersättare  Ulf Rothelius 
Ledamot Johan Nyberg  Ersättare  Nils Sandgren 
Ledamot Daniel Koller 
 
Revisorer under det gångna året var Nils Dåverhög (sammankallande) och Rune Blidh. 
Revisorssuppleant var Roby Werngren.  
 
Valberedningen under året var Nils Dåverhög och Ulf T Carlsson. Ersättare i 
valberedningen var Torbjörn Westin. 
 
År 2023 var antalet medlemmar i Naturskyddsföreningen 345, varav ca 100 är 
familjemedlemmar. Därutöver har 19 medlemmar valt att endast vara medlemmar i 
Sällskapet för Naturskydd. Under verksamhetsåret 2023 har styrelsen haft möten: 29/3, 
23/10 och 27/11. Konstituerande mötet ägde rum 29/3. För att kompensera inställt möte 
skickade ordföranden en verksamhetsrapport till styrelsen den 24/5. Under 2024 har vi 
haft möten den 15/1 och 4/3. 
 
Arbetsområden under året har varit: 

• Programverksamheten. 

• Yttranden i plan och miljöfrågor. 

• Deltagande i träffar och kampanjer. 

• Sällskapets hemsida och Facebook uppdateringar. 
 
Programverksamheten 2023 innefattade 10 (12) programpunkter.  

• Söndag 5 februari.  ”Vinternatur och spår i snö” Fem personer begav sig i ymnigt 
snöfall till Mögsjön. Vi såg ekorre och rådjurs spår samt två orrar. Några dagar tidigare 
hade spår av varg och lo setts i området 

• Måndag 6 mars. Kunde vi ha årsmöte vid ordinarie tid, då Covid var över. Före 
årsmötesförhandlingarna visade ”älgfotograf” Roland Svensson bilder på temat ”Djur 
och natur” i Kristinehamn. 15 personer var närvarande (4,5% av medlemmarna). 

• Söndag 16 april. ”Vårvandring till bombmurklor” Redan den 16 januari hittade Bengt 
bombmurklor vid Kinesbron. Vintern var mild och blöt, med omväxlande snö och regn 
som gynnat svamputvecklingen. Drygt 20 personer deltog, varav några från Karlstad, 
Sunne och Örebro. Vi fann ca 120 fruktkroppar på våra fyndplatser längs Varnans 
bäckdal. Herbert Kaufman rapporterade fynden till Artdatabanken. 
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• Under april och maj. Ordnade vi efter önskemål från och i samarbete med 
Trädgårdsföreningen en serie träffar på temat ”Träden i vår närhet”. Vår sakkunniga 
f.d. stadsträdgårdsmästare Lars Nilsson anlitades.  
Till första träffen som ägde rum på biblioteket den 25 april kom ca 50 personer. Lars 
berättade på ett levande sätt om stadens träd dess biologi, egenskaper, historia och 
problem.  
Vid andra träffen, söndag 13 maj, med soligt väder och 20 gr. värme, vandrade ca. 20 
personer med Lars i skir grönska på Presterudsområdet. Under gemytlig samvaro lärde 
vi oss mycket om ek, lind, bok och många andra träd, buskar och växter. 
Vid tredje träffen, söndag 3 juni, gjorde vi en vandring i stadens parker från 
Järnvägsparken till Severinsparken över Magnellsbron via Prästgatan till parken vid 
Trädgårdsgatan.  

• Söndag 7 maj. Fågelskådningens dag Hygn. Soligt och 12 grader varmt. Bland alla 
andra andfåglar fanns där också en årta. I Artdatabankens rödlista kategoriseras den 
som sårbar.   

• Söndag 4 juni. Vandring längs Visman. På världsmiljödagen i fint sommarväder var vi 
drygt 20 personer som vandrade på Selanty naturstig från Värmlands Säby längs 
Visman. Medlemmar från Vismans vattenvårdsförening berättade om bygden och 
naturen i område. Vi tittade på växter, insekter, fåglar och hörde om livet i vattnet. 

• Lördag 9 september. Svampinsamling. Maj och halva juni var varm, torr och blåsig 
sedan kom rikligt med regn och svampsäsongen blev god med många arter av svamp. 

• Söndag 10 september. Svamputställning under Hembygdsdagarna var ett lyckat 
samarbete med Hembygdsföreningen med en strid ström besökare. 

• Söndag 22 oktober.  Öringen leker i Gullspångsälven. 22 förväntansfulla personer 
samlades, för att lära om och se öring. Tyvärr sågs bara en öring sträva förbi men ingen 
lek. Sedan åkte vi ner till den kulturhistoriskt intressanta Amneholmen vid älvens 
utlopp, där det under medeltiden fanns en borganläggning. Vi vandrade längs älven 
och spanade efter strömstare, häger och örn.  

• Måndag 20 november. Erika Bjärstedt SVT miljökorrespondent. Ett samarbete med 
FN-föreningen. 72 personer fick höra Erika berätta om situationen i världen, både om 
negativa miljö och klimatkonsekvenser men även om kreativa lösningar som är 
pågående eller planeras. 

 
Yttrande har lämnats i följande ärenden:  
Skrivelserna finns på hemsidan. https://kristinehamn.naturskyddsforeningen.se/skrivelser/ 

• Samrådsyttrande, 23.12.18, över detaljplan för Harberget där artilleriregementet A9 
skall återuppstå.  

• I januari 2024 gavs vi och andra ideella föreningar möjlighet att lämna synpunkter i det 
pågående arbetet med planprogrammet för Kvarndammen. I skrivelsen upprepar vi de 
synpunkter vi lämnade för området i samrådet kring nu gällande översiktsplan.  
 

Skrivelser/insändare 

• I maj skriver vi tillsammans med Föreningen för Byggnadskultur en insändare i NKP   
angående plåtträdet på Lyrantorget. Vi fokuserar på vikten med gröna lungor och träd 
som skuggar i stadsmiljön på en förövrigt hårdgjord steril plats. 

• Vi har lämnat ett medborgarförslag om att skapa ett skolprojekt ”Elevborgarråd för 
Klimatet” efter modell från Karlstad. Tyvärr gav det bara 16 röster och fördes därför 
inte vidare till politiken. 
 

https://kristinehamn.naturskyddsforeningen.se/skrivelser/
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Deltagande i träffar. 

• Den 15 maj deltog Torbjörn och Johan vid Naturskyddsföreningens länsstämma i 
Arvika.  

• Den 23 maj var Christina och Bengt på Skogsmässa i Arvika med flera föredrag om 
”Hållbart skogsbruk”. 

• Den 25 november var det kretskonferens för Örebro / Värmland på Kristinehamns 
konferenscentrum. Temat var det kommande EU valet i juni och dess betydelse och 
konsekvenser för vår gemensamma miljö.  

• 14 december deltog Bengt i samrådsmöte om regementets etablering på Harberget. 
 

Naturiakttagelser. 

•  29 juli såg Bengt och jag en skräntärna på St. Rörkollran. 

• I oktober såg Bengt en fjällvråk över Åsen. 

• Hösten 2023 har man kunnat se flera fantastiska norrsken i trakten. 
 
På Sällskapets hemsida http://kristinehamn.naturskyddsforeningen.se  presenteras vår 
verksamhet och annat med anknytning till Sällskapet och naturen i Kristinehamn. 
På hemsidan kan du också läsa våra ”Jubileumsskrifter” som givits ut vart 10 år, den första 
gavs ut redan 1944 och den senaste 2016. 
Sällskapets samlade dokument, från starten 1934 och framåt, finns sedan 2016 väl 
bevarade på Föreningsarkivet i Karlstad. Protokollsböcker, foto, skrifter m.m. finns därmed 
tillgängligt nu och i framtiden.  
En hel del ur det arkiverade materialet kan man finna på vår hemsida under rubriken:  
Om oss/ Vår Historia. 
 
Sällskapets ekonomiska utveckling och ställning framgår av årets ekonomiska redovisning 
 
När styrelsen nu ställer sina platser till förfogande, sker detta i förhoppningen att 
föreningen skall arbeta vidare med att skydda naturen i Kristinehamns kommun och öka 
intresset och förståelsen för naturen och dess värden, samt öka miljömedvetenheten och 
inspirera till en hållbar livsstil.  
 
 
Kristinehamn februari 2024. 
 
………………………………………….. ……………………………………………. 
Christina Brunsell, ordförande. Lena Hammarlund, sekreterare 
 
…………………………………………. ……………………………………………... 
Bengt Brunsell, kassör. Torbjörn Mossberg, ledamot 
 
…………………………………………. …………………………………………. 
Johan Nyberg, ledamot. Daniel Koller, ledamot 
 
……………………………………………. …………………………………………… 
Maria Jebsen, ledamot Ulf Rothelius, ersättare 
 
  ………………………………………….. 
  Nils Sandgren, ersättare 

http://kristinehamn.naturskyddsforeningen.se/

